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KERN dankt de samenstellers van deze begroting en allen die hier een bijdrage aan geleverd hebben. 
Wij hebben kennis genomen van een sluitend gemaakte begroting 2018 en het meerjarenperspectief 
2019-2021 Het realiteitsgehalte van deze begroting zullen we gedurende het volgende jaar zien. 
KERN is op voorhand sceptisch over de voorspellende waarde ervan. Het proces van de jaarrekening 
2016, 1e bestuursrapportage 2017, kadernota 2018, 2e bestuursrapportage 2017 en de 
programmabegroting 2018 maken dat het voor raadsleden, in elk geval voor KERN, schier onmogelijk 
is, om op een rechthebbende manier onze kaderstellende en controlerende rol uit te voeren als 
volksvertegenwoordigers. Ik heb het dan nog niet eens over de kwaliteit en leesbaarheid van 
voornoemde stukken. Een opsomming van de omissies, onduidelijkheden en onjuistheden zou mijn 
beperkte spreektijd al ruimschoots in beslag nemen. Wat komt er bijvoorbeeld nog op ons af aan 
reorganisatiekosten van de BSGW, of de reserve onvoorzien, die op 1 januari van dit jaar op 
€3.609.000,- staat en op 31-12-2016 op €497.000,-.  
 
De economie draait weer op volle toeren, er zit een nieuw kabinet, burgers en ondernemers moeten  
de wereld weer positief tegemoet zien. Volgend jaar maart staan de gemeenteraadsverkiezingen 
weer op het programma, partijen draaien zich warm voor de gunst van de kiezer. De laatste 
programma begroting van deze coalitie is vandaag aan de orde. Er is tevredenheid en borstklopperij 
als er terug gekeken wordt op deze regeerperiode van het CDA en de PK. Dat mag! De successen van 
het behaalde van het coalitieprogramma zijn opgesomd, in hoeverre deze door de burgers 
onderschreven worden is maar de vraag.  Kern neemt graag de gelegenheid om te reageren op deze 
begroting. 
 
 
 
Samenleving: 

• Jeugdzorg wordt geconfronteerd met grote tekorten oplopend van € 300.000 naar € 1,2 
miljoen, we schrijven dan 1 oktober 2017. Graag een prognose van de stand van zaken op 31 
december 2017. Wat betekent dit voor de invulling van andere programma's in het sociale 
domein, wat gaan de burgers hier van merken? Wat gaat het bijvoorbeeld betekenen voor de 
thuishulp? Hier zal steeds meer een appel op gedaan worden door de inwoners van de 
gemeente Bergen. 
 

• Er wordt gesproken over een preventiemedewerker voor Jeugdzaken. Daarvan is ons tot nu 
toe niets gebleken. De volgende vragen komen bij ons naar voren; Sinds wanneer is deze 
medewerk(st)er in dienst; wat zijn haar/zijn taken en opdrachten en wat zijn de resultaten 
tot nu toe? Verder wordt er gesproken over een extra impuls in het Jongerenwerker. Wat is 
deze impuls? Zou door bovengenoemde initiatieven het budget voor Jeugdzorg kunnen 
krimpen in de toekomst zonder dat de eigenlijke hulp in gevaar komt? 
 

• In de begroting zijn extra middelen à 1.200.000,- euro opgenomen voor 
maatwerkvoorzieningen jeugd. Deze extra middelen moeten we grotendeels binnen het 
sociaal domein halen. Dit betekent dat we op een aantal terreinen, de drie D’s, met fors 
minder middelen toch uitvoering moeten geven aan onze dienstverlening. Hiertoe zal een 
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aanvalsplan voor de Participatiewet worden opgesteld en doen we voorstellen om de 
financiële taakstelling op de maatwerkvoorzieningen WMO te verwerken. Wat moeten wij 
ons voorstellen bij een aanvalsplan? Herijken van verordening op basis van de financiële 
doelstelling in de thema's: Mobiel zijn; Sociale participatie; Huishouden; Regie voeren; Overig 
sociaal domein. Graag uitleg over deze herijkingen, wat gaan ze inhouden en wat gaat de 
burger hiervan merken. Kunnen de meest kwetsbare inwoners van de gemeente Bergen nog 
rustig gaan slapen. Waarom moet dit binnen het sociale domein opgelost worden. Gaan 
mensen nog steeds voor stenen?  

 
• De bibliotheek wordt verkocht, het volledige bedrag wordt geïnvesteerd in de verbouwing 

en inrichting in den Asseldonk. Er staat geen post meer begroot voor bibliotheek kosten, kan 
ik daaruit opmaken dat hier geen kosten meer aan verbonden zijn? Is hiermee voldaan aan 
de bezuinigingsopdracht, gaan we door met het weggeven van de eigendommen van onze 
inwoners, om zo bezuinigingsdoelstellingen te verwezenlijken? 

 
• Vele burgers hunkeren naar de terugkeer van het zwembad in Bergen, ziet het college nog 

mogelijkheden om dit te reactiveren, een vurige wens van vele inwoners van de gemeente 
Bergen zou daarmee in vervulling gaan. Dit zou natuurlijk in de vorm van een subtropisch 
zwemparadijs mogen! 

 
• Wat is het vervolg van de B100, Bergen heeft gezaaid, wat is de oogst? Hoe nu verder? Want 

er wordt aangegeven dat dit nog niet afgerond is! 
 

• Een Wall of Fame zou 365 dagen in het jaar een geweldige exposure betekenen voor de 
gemeente Bergen, zeker nu wij Lieke Martens als de beste voetbalster van de wereld daar op 
zouden kunnen eren. Nu wordt er een eenmalig sportgala georganiseerd. Hoeveel geld is 
hiervoor gereserveerd, door wie, voor wie, waar, wanneer en hoe, heel veel vragen, graag 
antwoorden hier op. In de begroting zien we dit namelijk niet terug. 

 
• De kernen in de gemeente Bergen zijn voorzien van gemeenschap accommodaties: 

Wellerlooi is trots op 't Luukske, dit is door en voor inwoners gerealiseerd. Well heeft de 
Buun, de exploitatie hiervan blijft onder druk staan. Bergen heeft den Asseldonk, een 
bodemloze put, wanneer stopt de gemeente Bergen met het ongelimiteerd financieren van 
Optisport? Aijen heeft nóg een Veerhuis, hoe lang houdt dit nog stand? Siebengewald heeft 
de Klaproos, toch worden er nog vergunningen verleend voor tentfeesten! Loopt de 
exploitatie van de Klaproos zo gesmeerd? In Afferden is er inmiddels een tweespalt gedreven 
in de gemeenschap, Iedershuus dreigt te verdwijnen in het belang van ………………, ziet het 
college nog oplossingen die recht doen aan de wens van de gebruikers die Iedershuus niet 
willen verlaten? 

 Kan het college dit korte resumé over de gemeenschap voorzieningen onderschrijven, graag 
 uitleg als dit niet het geval is.  
 Hoe rijmt dit met de volgende tekst in de begroting: 

"In de kernen Afferden, Nieuw Bergen, Siebengewald, Well en Wellerlooi zijn de 
accommodaties “van en voor het dorp zelf”, waarvoor de dorpsgemeenschap dan ook de 
verantwoordelijkheid draagt. In deze dorpen is het bijeen brengen van activiteiten bepalend 
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voor de groep van vrijwillige inwoners die de accommodatie “drijven en er de 
verantwoordelijkheid voor nemen”. Dit geldt zeker voor de exploitatie en het beheer." 
 

 
• Op 1 januari 2018 komt de gele groep van de WAA over naar de gemeente, hoe gaat het 

college de meest kwetsbare werknemers van deze sociale werk voorziening gerust stellen en 
ervoor zorgen dat ook zij met een positief gevoel het nieuwe jaar kunnen gaan starten? Hoe 
gaat deze groep geïntegreerd worden in de formatie van de gemeente Bergen? 

 
• Het drugsprobleem in de gemeente Bergen is mogelijk een van de oorzaken van de hoge 

uitgaven voor jeugdzorg. Hoe gaat de gemeente Bergen hier mee om, te denken valt aan 
informeren, preventie, handhaving, enzovoort. Heeft de gemeente überhaupt in beeld wat 
de omvang is en wat de gevolgen zijn van deze drugsproblematiek? Zou het college hier een 
aanvalsplan voor willen opstellen en met voorstellen willen komen? 
 
 

 
Economie en Ruimte: 

• "Na de zomer van 2017 start, naar verwachting, het overleg met bewoners over de aanpak  
van de Kruisstraat".  Zo beloofde het college dit vorig jaar tijdens de begrotingsbehandeling. 
We zijn anderhalf jaar verder, wat is de stand van zaken. Zou het niet verstandig zijn deze 
belofte in te lossen en ook de uitvoering ter hand te nemen. Een herinrichting i.c.m. 
rioolvernieuwing en optimaliseren van veiligheid is de uitdaging die er is. Wat vindt het 
college hiervan? 
 

• De revitalisering van de Flammert is voor onze fractie een belangrijk punt. Al enkele jaren 
ligt ca 1,2 ha met een vervallen fabriekspand gereed voor herontwikkeling. Wat is de stand 
van zaken m.b.t. de invulling van dit gedeelte van het fabrieksterrein? 

 
• Er hebben bewonersbezoeken en bijeenkomsten plaats gevonden, om tot een herijking van 

de visie voor Tuindorp te komen. In hoeverre zijn de ambitieuze plannen van de wethouder 
hierin meegenomen? Ik doel hierbij op het energielandschap Wellsmeer. Wanneer kunnen 
burgers en ondernemers deze plannen verwachten? 

 
• Het voorstel om een voorbereidingskrediet  beschikbaar te stellen om de halfverharding in 

het Bargapark te vervangen om veiligheid en kwaliteit te waarborgen kan op onze steun 
rekenen. 
 

• Wat is de stand van zaken m.b.t. het realiseren van snel internet in het buitengebied? KERN 
pleit hier al lang voor  en ziet het als een nutsvoorziening, waarvan alle burgers gebruik 
moeten kunnen maken, graag een "glasvezel" helder antwoord hierop. Wanneer mogen we 
voorstellen verwachten? 
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• Er staat nog steeds een budget voor een film, kan het college hier helderheid over geven? 

Harry Piekema zal ook wel willen weten waar hij aan toe is! KERN is van mening dat dit geld 
veel nuttiger besteed kan worden voor de inwoners van Bergen. Bijvoorbeeld voor het 
reactiveren van het zwembad! 

 
• Bergen krijgt misschien wel een energielandschap, we worden verrast met een 

haalbaarheidsverkenning, kosten € 92.000, - uit het speerpuntenbudget. Waarom de raad 
niet meenemen aan de voorkant van dit verhaal? Is er geen verplichting voor openbare 
aanbesteding voor deze verkenning? En waarom niet? Waarom niet aanhaken op de 
regionale benadering? Hoe is de LLTB meegenomen in deze verkenning? Welke betekenis 
kan dit gaan hebben voor het agrarische grondgebruik in de gemeente Bergen? Wat is het 
risico voor de inwoners van de gemeente Bergen? Waarom wil de wethouder dit en waarom 
willen de inwoners van de gemeente Bergen dit? Hoe is de energieprijsontwikkeling in 
Duitsland, kunnen we de duurzame energie wellicht beter daar inkopen? Waarom laten we 
het niet over aan de markt? Is er overleg geweest met de gemeente Gennep? hier wilde men 
de Brem destijds transformeren tot een zonneakker! 
Heel veel vragen die er voor KERN toe leiden dat we een second opinion willen van deze 
haalbaarheidsstudie door een erkent deskundige. Kan het college zich hierin vinden? 

 
• De wens bestaat om de entree (rode loper) van Mosaïque te verbeteren en mooier in te 

richten. De bedoeling is om er meer groen in de vorm van hagen en bomen aan te brengen. 
Heeft dit plan nog niet genoeg gekost? Is het risico voor meer planschade verzoeken 
afgedekt? Hoe staat het met de provinciale pilot, om de leegstand te bestrijden? Hoe rijmt 
dit met de opmerking dat het project afgerond is zonder afbreuk te doen aan de kwaliteit? Is 
er in overleg met de Provincie Limburg ook nagedacht over de aankleding van de Ovonde, 
het onkruid tiert daar nu welig, voor vele inwoners van onze gemeente is dit een doorn in 
het oog! Hoe zit het overigens met de aankleding van de dorpen, om de toeristische 
uitstraling een impuls te geven, heeft het college geld hiervoor beschikbaar, zoals dit ook 
voor Nieuw Bergen beschikbaar gesteld wordt? 

 
• Bergen wil zich profileren als een toeristische gemeente, dit is een goed streven en past ook 

in de regiovisie BGMM. Hoe zit het met het beleid t.a.v. de verblijfsrecreatie en het 
kampeerbeleid in onze gemeente? Hoe worden de ondernemers hierbij betrokken? 

 
• KERN maakt zich grote zorgen over de afname van het winkelaanbod in de dorpen. Hoe 

denkt het college invloed uit te oefenen en een positieve impuls te geven aan het behouden 
van de nog aanwezige winkels en het scheppen van een klimaat waarin nieuwe winkels zich 
weer willen vestigen in de dorpen? Het weghalen van re-integratiemedewerkers  met als 
gevolg het verdwijnen van de Superrrr in Afferden kan toch niet de bedoeling zijn van deze 
gemeentelijke actie. 

 
• Er is een haalbaarheidsonderzoek gedaan voor het vestigen van een zgn. hippisch centrum 

op het evenemententerrein in Well. Hoeveel geld is hier door de gemeente Bergen aan 
besteed en wat is de uitkomst van dit onderzoek. 
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• Voor de omgeving van het gemeenschapshuis, sporthal en de basisschool in Wellerlooi is 

een plan gemaakt voor de inrichting van de buitenomgeving. Is het college hiervan op de 
hoogte en is er bereidheid om dit plan mee te financieren? 
Hoe gaat het inrichtingsplan van het Heijmanspark in Afferden gefinancierd worden? 

 
• In hoeverre is er zicht op het gebruik van de pleisterplaatsen langs de N271. Kan het college 

bij benadering zeggen wat de kosten zijn voor het onderhoud van deze pleisterplaatsen?  
 

• De gemeente dient daarbij de individuele beleving van waterveiligheid niet uit het oog te 
verliezen. P7 Kan het college uitleggen wat hiermee bedoeld wordt? 
 

• Daarnaast zijn we volop bezig om als gemeente op een duurzame manier de openbare 
ruimte te herinrichten, waarvoor we veel draagvlak van onze inwoners krijgen.P7 Kan het 
college uitleggen wat hiermee bedoeld wordt? Hoe weten we dit, wanneer gemeten en waar 
is de onderzoeksopzet en het resultaat te lezen? Mogen we dit ontvangen? 

 
• We werken mee aan het regionaal vaststellen van toetsnormen voor geluid bij evenementen 

en festiviteiten. Gaan wij de introductie van de "Knoopsnorm" meemaken in de regio? 
 
 
 
 
Bestuur en financiën: 

• Voor de verbouwing van het gemeentehuis is een bedrag á € 50.000 beschikbaar gesteld 
voor uitvoering van een second opinion op het PvE en het inschakelen van deskundigen. Is 
het al bekend wat de uitkomsten hiervan zijn en wat de vervolgstappen zijn? 

 
• In hoeverre is het reëel dat de inkomsten van de toeristenbelasting in meerjarenperspectief 

substantieel hoger zijn als voorgaande jaren. Hoe denkt het college dit te bereiken? 
 

• KERN streeft naar 0 procent verhoging van de OZB in plaats van een verhoging van de OZB 
met het percentage van de inflatiecorrectie. 

 
• Al jaren heeft KERN gevraagd om het aanstellen van een blauwe BOA, we zijn dus ook blij dat 

deze eindelijk is opgenomen in de begroting. 
 

• De bedoeling van Ondernemen met de Natuur is om met burgers en ondernemers 
(bedrijven) samen op te trekken en de omgeving te benutten om inkomsten te generen op 
een duurzame manier. De op deze manier gegenereerde inkomsten worden ingezet ten 
behoeve van de leefbaarheid van de dorpen en het buitengebied en het ontwikkelen en 
behouden van een sociale infrastructuur.  
Wat wordt met deze uitleg bedoeld i.h.k.v. de tussenbalans? Graag horen we hier 
voorbeelden van. 
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• In de wensenlijst staat geld gereserveerd voor een mogelijke verhoging van de tarieven voor 

de wettelijke inspectie kinderopvang en gelden die het rijk ter beschikking heeft gesteld aan 
gemeenten voor een extra contactmoment van de jeugdgezondheidszorg met adolescenten 
vanaf 14 jaar. Is hier sprake van wensen of zijn we dit verplicht? 

 
• Door de kosten overhead in één post te vervatten is het onmogelijk om deze toe te rekenen 

naar de taakvelden (producten). Hoe kan de raad met deze werkwijze nog de controlefunctie 
uitoefenen? 
 

• De burgemeester van Gennep maakt zich grote zorgen en is ontevreden over de 
samenwerking met de Noord-Limburgse gemeenten, in het Limburgs Parlement is de 
samenwerking in de "Kop van Noord-Limburg" onder de aandacht gebracht. Gedeputeerde 
Koopmans wil zich er niet mee bemoeien, waarschijnlijk ligt Landgraaf/Heerlen nog te vers in 
zijn geheugen, maar hij daagt wel uit om met plannen te komen. Is het college bereid dit met 
de andere gemeentes op te pakken en de banden met Gennep en Mook en Middelaar weer 
te verstevigen?  
 

 
Ik sluit namens KERN af, we richten onze blik naar voren, voor KERN betekent dit dat wij ons op een 
transparante wijze gaan presenteren aan de inwoners van de gemeente Bergen. Wij gaan dat doen 
met oog voor; 

 de demografische ontwikkeling, ouderen die recht hebben op een fijne oude dag in hun 
vertrouwde leefomgeving. Jongeren die zich kunnen ontwikkelen en ontplooien in een 
inspirerende, veilige leef en werkomgeving.  

 Het verlengd lokaal bestuur, wij willen weer grip hebben op regionale 
samenwerkingsvormen en ons niet laten verrassen door bijvoorbeeld een situatie zoals deze 
bij de BSGW is ontstaan. 

 Passende hoogwaterbeveiliging voor alle dorpen in onze gemeente. 
 Digitale bereikbaarheid, dus ook internet in het buitengebied. Inwoners mogen niet in een 

digitaal isolement komen te zitten. 
 Duurzame energie zal voortdurend onder onze aandacht zijn en opgepakt worden, maar wel 

op een verantwoorde wijze en in regionale samenhang. 
 
 
 
Trots zijn we met zijn allen op de prestaties van Lieke Martens, steeds refereert zij eraan dat ze het 
succes niet had kunnen behalen zonder haar teamgenootjes. Laat Bergen een succes worden door de 
samenwerking met elkaar aan te gaan, dat is wat wij als volksvertegenwoordigers verplicht zijn aan 
de inwoners van Bergen. 
 
 
Tot zover in eerste termijn. 
 
Fractie KERN Bergen 
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13 november 2017 
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